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Onderwerp: De effecten van verhogen
toeristenbelasting in beeld

Datum: 3 september 2024

Op 19 juli 2024 stelden G.J. Engberts (PvdA) en A. Kockelkoren (GroenLinks) ons
schriftelijke vragen over de effecten van het verhogen van toeristenbelastingen.

Inleidend wordt gesteld:
Tijdens de bespreking van de Voorjaarsnota 2024 dienden de PvdA en GroenLinks de
sociale tegenbegroting voor Rotterdam in. Onderdeel van deze tegenbegroting was het
ophogen van de toeristenbelasting naar het niveau van Amsterdam. Het voornaamste
argument voor het college om de toeristenbelasting niet te verhogen naar het niveau van
de hoofdstad was dat de Amsterdamse toeristentax zo hoog zou zijn om toeristen te
weren.

Na verder onderzoek van onze fracties blijkt de bewering van het college onjuist. De
gemeente Amsterdam hanteert geen hoog tarief om toeristen te weren, maar juist om
tientallen miljoenen extra te verdienen.

Hieronder volgen de vragen en onze beantwoording:

Vraag 1:
Was het college op de hoogte van de reden van de hoogte van de toeristenbelasting
in Amsterdam tijdens de bespreking van de voorjaarsnota?

a. Zo ja, hoe reflecteert het college dan op hun uitspraken dat de hoogte van de
toeristenbelasting in Amsterdam als doel heeft om de stad onaantrekkelijk te
maken voor toeristen?

b. Zo nee, welke argumenten heeft het college dan om de toeristenbelasting niet
te verhogen?

Antwoord:
Het college van Rotterdam volgt de ontwikkelingen op het gebied van logiesbelasting van
andere steden, waaronder Amsterdam, niet op de voet. We zien wel dat Amsterdam al
langer werkt aan de balans tussen de drukte van bezoekers en de leefbaarheid voor haar
bewoners en daar ook de nodige maatregelen op neemt. Enkele voorbeelden:
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ontmoedigingscampagne voor 'feesttoeristen', maximering van het aantal
toeristenovernachtingen per jaar, verbod op nieuwe toeristenwinkels en beperking van
nieuw vakantieverhuur en hotels. En meer recent: bij de Voorjaarsnota 2023 heeft de
Amsterdamse gemeenteraad een motie aangenomen om de toeristenbelasting te
verhogen omdat de groei van het aantal toeristen de maximum bandbreedte overstijgt. In
de Begroting 2024 lezen we dan ook: "Een van die maatregelen [tegen overlastgevende
bezoekers en overtoerisme en voor het terugdringen van het aantal overnachtingen] is het
verhogen van de toeristenbelasting." De totale set aan deze maatregelen (zowel op de
omvang als de prijs) verklaart de uitspraak van het Rotterdamse college tijdens de
bespreking van de Voorjaarsnota.

Het Amsterdamse onderzoek wijst uit dat verhoging van de toeristenbelasting mogelijk
leidt tot een - weliswaar zeer beperkte - afname van het aantal overnachtende
bezoekers, dat een deel van de bezoekers zal uitwijken naar de regio en dat een verhoging
waarschijnlijk een negatieve invloed zal hebben op het aantrekken van (internationale)
zakelijke congressen. In Rotterdam richten we ons juist op verlenging van het verblijf van
bezoekers in de stad. Daarnaast zetten we ons in op het versterken van de internationale
positie van Rotterdam op het gebied van congressen en beurzen en zijn samen met de
branche aan de slag om hierin groei te stimuleren. Dit zijn ook de uitgangspunten in het
coalitieakkoord 'Eén Stad'.

Een verhoging van het tarief logiesbelasting in Rotterdam leidt onder gelijkblijvende
omstandigheden weliswaar tot meeropbrengsten, maar is dus niet zonder risico's. De
positie van de Rotterdamse hotels, pensions, et cetera ten opzichte van vergelijkbare
bestemmingen en naastliggende gemeenten kan verslechteren en een verhoging kan een
negatieve invloed hebben op de concurrentiepositie van Rotterdam als
congresbestemming. Bovendien kan er mogelijk een remmend effect optreden.
Bijvoorbeeld wanneer de bezettingsgraad afneemt of er minder bezoekers overnachten.
Dit kan nadelige gevolgen hebben voor de begroting (minder opbrengsten vanuit de
logiesbelasting) en voor de stad (minder uitgaven door toeristen aan hotelovernachtingen
wat een nadelig effect heeft op de Rotterdamse horeca). Deze potentiële risico's zijn niet in
lijn met de uitgangspunten van het coalitieakkoord en wij zien dan ook geen reden tot het
verhogen van het tarief logiesbelasting.

Voorts wordt gesteld:
Het Amsterdams college heeft onderzoek laten doen naar de effecten van het verhogen
van de toeristenbelasting. Conclusie van dit onderzoek is dat het verhogen van de
toeristenbelasting een beperkt effect heeft op het aantal toeristische overnachtingen en
dat het verhogen van de toeristenbelasting een effectief middel is om de
belastinginkomsten van de gemeente Amsterdam te verhogen.

Vraag 2:
Is het college het met de PvdA en GroenLinks eens dat dit soort onderzoeken helpen
bij het voeren van een zuiver debat?

Antwoord:
Ja.

Vraag 3:
Is het college bereid om een soortgelijk onderzoek te laten doen voor Rotterdam? Zo
nee, waarom niet?
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Antwoord:
Zoals reeds beschreven in een eerder antwoord richten wij ons op het verlengen van het
verblijf van bezoekers in onze stad. Een tariefverhoging is daarom nu niet aan de orde. We
zien daarom op dit moment geen reden om een dergelijk onderzoek uit te laten voeren.

Burgemeester en wethouders van Rotterdam,




